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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a z
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez

„Lehet-e ésszerűbb rendszerben támogatni a mozgáskorlátozottakat? ”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

Nemrég egy mozgássérült fiatalembertől érkezett hozzánk megkeresés, aki 2009-ben
rászorulóként kapott az OEP támogatásával egy Elgo-M típusú elektromos mopedet, melyet a
kihordási idő – az ő esetében 10 év – letelte után cserélnek le. A moped a használat során – a
rendeltetésszerű használat ellenére – sajnos többször is meghibásodott, ezért javítani kellett .
Nemrégiben hozták a tulajdonos tudtára, hogy a javítás költsége viszont túllépte az arr a
szánható keretösszeget – ami a moped vételárának 130%-a – a különbözetet pedig utólag neki
vagy a szerviznek kell kifizetnie . A fiatalembert ez teljesen váratlanul érte, hiszen mint
kiderült, a javítás költsége már jóval korábban meghaladta a meghatározott keretösszeget ,
viszont erről a korlátról korábban nem értesítették, és érthetetlen módon csak akkor hoztá k
tudomására, amikor már több százezer forinttal meghaladta az el ő írt keretet .

Tisztelt Miniszter Úr! Felmerül kérdésként, hogy ki hibázott az adott ügyben? Mikén t
lehetséges az, hogy a szervizelést akkor is elvégzik, amikor arra már nincs keretösszeg ?

További kérdés, hogy mit tehet egy ilyen esetben egy érintett? Számára ugyanis a moped eg y
olyan jármű, ami a mindennapi élethez nélkülözhetetlen, anélkül csak feküdni tudna . Mit tehe t
ő , ha kerete már nincs a javíttatásra, de az ún . kihordási idő még nem járt le?



Tisztelt Miniszter Úr! Az érintett személynek nincs több százezer forintja, hogy kifizesse a
különbözetet . Bár mindeddig egy konkrét esetett mutattam be, de ez nem egyedi probléma,
ugyanis az országban nagyon sokan jártak hasonlóan, miszerint nem tudtak a fels ő keretrő l és
most nem tudják javíttatni a mopedjüket, ugyanakkor komoly tartozást is halmoztak fel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A témához kapcsolódó felvetés, hogy a segédeszköz-kiutalási rendszer a jelenlegi formájába n
több szempontból kedvező tlen. A rendszer hiányosságainak következtében so k
mozgáskorlátozott emberhez kerül olyan eszköz, amit aztán nem tud használni . Az
apróhirdetés-oldalakon több áron alul, akár 100 ezer forint körül eladó mopedr ől szóló
hirdetés található . Az új és az alig használt ár közötti különbség, amivel használtan
meghirdetik ezeket a segédeszközöket az OEP vesztesége .

Erre a problémára is megoldást jelenthet, ha a mopedek magántulajdonba adása helyet t
bevezetésre kerülne a kölcsönzéses rendszer, ami a skandináv országokban működik. Ha a
segédeszközt a mozgáskorlátozottak kölcsönöznék, akkor a régi eszközt visszaadva és úja t
kiadva rugalmasan követni lehetne az igényeik változását . A kölcsönzéses rendszer elejé t
vehetné annak is, hogy rászoruló emberek évekre moped nélkül maradjanak .

Kérdezzük tehát Tisztelt Miniszter Urat, hogy abban az esetben, ha a javíttatás támogatása
állami forrásból nem megoldható, bevezetésre kerülhet-e a kölcsönzéses rendsze r
Magyarországon annak érdekében, hogy a rászorulók a javításra fordítható keretössze g
túllépése után se maradhassanak segédeszköz nélkül ?

Várjuk érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . július 25 .

Tisztelettel,

Farkas Gergely

	

Vágó Sebestyé n
Jobbik

	

Jobbik


	page 1
	page 2

